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Beste wethouder, 

 

In het kader van artikel 45 van het reglement van orde wil de SP-fractie schriftelijke vragen stellen 

over de wettelijke mogelijkheden onze woningbouwcorporaties geliberaliseerde huurwoningen te 

laten bouwen en uw uitspraak van 26 november dat dit niet zou mogen van het Rijk. 

 

Inleiding 

Tijdens de raadsvergadering van maandag 26 november gaf wethouder Anker van volkshuisvesting 

in reactie op een motie van de SP om woningbouwcorporaties geliberaliseerde huurwoningen voor 

middeninkomens te laten bouwen aan dat “[…] dat is iets wat een woningbouwcorporatie op dit 

moment nog niet mag. Niet van ons, maar van het Rijk niet.”1  De SP betwist deze uitspraak.  

Zo staat in de publicatie Gemeentelijk instrumentarium middenhuur van de VNG dat dit wel 

degelijk mogelijk is wanneer de gemeente aangeeft dat dit nodig is voor de uitvoering van het 

volkshuisvestelijke beleid (bij voorkeur vastgelegd in de Woonvisie)  en er een markttoets wordt 

toegepast.2 De wettelijke basis daarvan ligt vastgelegd in artikel 44C van de Woningwet. Minister 

Ollongren heeft recent het Wetsvoorstel Maatregelen Middenhuur ingediend bij de Tweede Kamer. 

Dit wetsvoorstel beoogt onder meer de genoemde markttoets te vereenvoudigen en het voor 

woningbouwcorporaties makkelijker te maken geliberaliseerde huur (niet-DEAB3) te bouwen en te 

verhuren. In het Memorie van toelichting wordt opnieuw expliciet benoemd dat dit echter nu ook al 

mogelijk is.4 Dat geld ook voor het rapport Samen bouwen aan middenhuur waar deze 

wetswijziging op gebaseerd is.5 

 

 
1  https://channel.royalcast.com/zwolle/#!/gemeentezwolle/20181126_1 044:45-045:10 
2  Gemeentelijk instrumentarium middenhuur (december 2017) 23-24. 
3  Dienst van algemeen economisch belang (DEAB). 
4  Memorie van toelichting (35306-3) 4-5. 
5  Samen bouwen aan middenhuur. Ervaringen vaan een jaar samenwerkingstafel 
middenhuur. (januari 2018) o.a. 13. 

https://channel.royalcast.com/zwolle/#!/gemeentezwolle/20181126_1
https://channel.royalcast.com/zwolle/#!/gemeentezwolle/20181126_1


De SP heeft het idee dat u de gemeenteraad onjuist heeft ingelicht over de (wettelijke) 

mogelijkheden die de gemeente Zwolle heeft om woningbouwcorporaties geliberaliseerde 

woningen te laten bouwen. Dit staat los van de vraag of dit ook gewenst is (al vindt de SP van wel). 

 

Dit brengt ons tot de volgende vragen: 

 

1. Staat u nog steeds achter uw uitspraak van maandag 26 november? 

 

2. Zo nee, bent u dan van mening dat u de raad onjuist heeft ingelicht? En zo ja, waarop baseert u de 

uitspraak dat woningbouwcorporaties op dit moment geen geliberaliseerde huurwoningen zouden 

mogen bouwen van het Rijk? En hoe verhoud dit zich met de in de inleiding aangegeven publicaties 

en wetsartikelen? 

 

3. Heeft u met de Zwolse woningbouwcorporaties gesproken over de mogelijkheid geliberaliseerde 

huurwoningen voor middeninkomens te bouwen en zo ja wat zijn hier volgens de corporaties de 

mogelijkheden voor? 

 

4. Bied de huidige Zwolse Woonvisie voldoende mogelijkheid om woningbouwcorporaties 

huurwoningen boven de liberalisatiegrens te bouwen of is hiervoor een aanpassing vereist?  

 

5. Heeft het college een markttoets voor het bouwen van middenhuur gedaan om te kijken of 

corporaties specifiek voor (lagere) middeninkomens geliberaliseerde woningen kunnen bouwen in 

Zwolle? Zo ja wat is de uitkomst hiervan en zo nee bent u dan alsnog bereid dit te doen? 

 

 

 

Wij verzoeken u deze vragen zo spoedig mogelijk te beantwoorden. 

 

Namens de SP-fractie, 

Brammert Geerling 


